
 

PROTOKÓŁ nr 46/22 

z posiedzenia Komisji Budżetowo-Gospodarczej 

odbytego w trybie zdalnym w dniu 22 listopada 2022 r.  

pod przewodnictwem Pana Mariusza Owczarka 

 

Obecni on-line na posiedzeniu członkowie komisji: 

1. Dydyna Franciszek – z-ca przewodniczącego 

2. Dziuba-Marzec Anna 

3. Gęsiak Andrzej 

4. Kaftan Sławomir 

5. Kaja Robert 

6. Owczarek Mariusz - przewodniczący 

7. Radowski Piotr 

 

Obecni na posiedzeniu: 

Paweł Okrasa – Burmistrz Wielunia, 

Magdalena Majkowska - Sekretarz Miasta, 

Anna Podgórniak – Skarbnik Miasta, 

Tomasz Akulicz- Radny Rady Miejskiej. 

 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1. 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Informacja o sporządzonym protokole nr 43/22. 

3. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta 

przyjmowanej jako podstawa obliczenia podatku rolnego na 2023 rok. 

4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 

środków transportowych. 

5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 

nieruchomości. 

6. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia stawki za 1 kilometr przebiegu 

pojazdu w Gminie Wieluń, będącego podstawą wyliczenia kwoty zwrotu rodzicom 

kosztów przewozu dzieci, młodzieży i uczniów do szkół i przedszkoli. 

7. Komunikaty, informacje i oświadczenia radnych. 

8. Zamknięcie posiedzenia. 

 

Porządek obrad po zmianach: 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Informacja o sporządzonym protokole nr 43/22. 



3. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę nr 57/730/21 w sprawie 

wieloletniej prognozy finansowej. 

4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Wieluń. 

5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta 

przyjmowanej jako podstawa obliczenia podatku rolnego na 2023 rok. 

6. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 

środków transportowych. 

7. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 

nieruchomości. 

8. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia stawki za 1 kilometr przebiegu 

pojazdu w Gminie Wieluń, będącego podstawą wyliczenia kwoty zwrotu rodzicom 

kosztów przewozu dzieci, młodzieży i uczniów do szkół i przedszkoli. 

9. Komunikaty, informacje i oświadczenia radnych. 

10. Zamknięcie posiedzenia. 

 

Punkt 1 

Otwarcie posiedzenia Komisji. 

Przewodniczący Komisji Mariusz Owczarek dokonał otwarcia posiedzenia. Przywitał 

wszystkich obecnych i stwierdził prawomocność obrad. Zapytał, czy ktoś proponuje jakieś 

zmiany do porządku obrad? Nikt się nie zgłosił. (zał. nr 2). Zaproponował dodanie dwóch 

punktów do porządku obrad.  

1) Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę nr 57 przez 730 w sprawie 

wieloletniej prognozy finansowej. 

2) Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Wieluń. 

Zapytał, czy radni są za wprowadzeniem tych dwóch punktów do porządku obrad, kto jest 

przeciw, kto się wstrzymał? 

Komisja jednogłośnie wyraziła zgodę na wprowadzenie tych dwóch punktów do porządku 

obrad. 

Przewodniczący Komisji Mariusz Owczarek poinformował, że zmiany w WPFie będą pkt. 3, a 

zmiany w budżecie Gminy Wieluń pkt. 4. Kolejno będą następne punkty, które były wcześniej 

ustalone. 

Więcej uwag nie stwierdzono. 

Punkt 2 

Informacja o sporządzonym protokole nr 43/22.  

 

Przewodniczący Komisji Mariusz Owczarek zapytał czy ktoś wnosi jakieś uwagi i spostrzeżenia 

w zakresie protokołu? Nikt się nie zgłosił. 



Informacja o sporządzonym protokole została przyjęta przez Komisję.  

Więcej uwag nie stwierdzono. 

Punkt 3 

Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę nr 57/730/ 21 w sprawie wieloletniej 

prognozy finansowej gminy Wieluń na lata 2022-2033. (zał. nr 3 ). 

Przewodniczący Komisji Mariusz Owczarek zapytał czy ktoś chciałby zabrać głos w tym 

punkcie? 

Radna Anna Dziuba-Marzec poprosiła o omówienie zmian w WPFie. 

Skarbnik Miasta Anna Podgórniak powiedziała, że w zakresie omówienia zmian pomocne 

będzie uzasadnienie. Dodała, że w uzasadnieniu nie ma konkretnych kwot dochodów wzrostu, 

bądź spadku ponieważ szczegółowe informacje są w zmianach w budżecie. W uzasadnieniu 

widoczne jest w jaki sposób zmieniają się przedsięwzięcia wieloletnie, również dokonana 

będzie analogiczna zmiana w zmianach budżetu. Przeniesienie zadania budowa drogi zbiorczej 

od ulicy Częstochowskiej w Wieluniu do ulicy Opolskiej w Gaszenie na 2023 rok, kwota 209100. 

Projekt zadania pod nazwą przebudowa ulicy Granicznej na odcinku 3 Maja. Projekt tego 

zadania został zlecony do realizacji. Natomiast istnieje realne przypuszczenie, że będzie on 

płatny dopiero w 2023 roku. Stąd ta zmiana 129 150 zł na 2023 rok. Zmniejszenie wartości 

zadania przebudowa ulicy Miodowej w Dąbrowie to zadanie zostało zrealizowane są to 

oszczędności na zadaniu w kwocie 98000 zł. Zmniejszenie wartości zadania pod nazwą budowa 

hali sportowej przy szkole podstawowej numer 5 w Wieluniu o kwotę 490 000. Dodała, że na 

ten rok był plan 500 000 niecałe 10 000 zostało zrealizowane. Pozostała wartość zadania nie 

będzie już w tym roku zrealizowana w tej kwocie stąd zmiana na 2023 rok przeniesienie tej 

części zadania. Również przeniesienie częściowe zadania pod nazwą dobudowa kanalizacji 

sanitarnej ulica Częstochowska w Wieluniu na 2023 rok przeniesiona została kwota 791 000. 

Przeniesienie częściowe zadania budowa kortów tenisowych przy parku przy ulicy Wojska 

Polskiego przeniesiono na 2023 rok jest kwota 100 000 zł, czyli ponad 175 000 zostanie 

zrealizowane w tym roku. W związku z tym, że gmina Wieluń otrzymała dofinansowanie 

została podpisana umowa na realizację wieloletniego projektu dofinansowanego ze środków 

Unii Europejskiej pod nazwą „Nianie w Wieluniu na lata 2022-2023”. Ten program będzie 

dotyczył 22 rodziców, którzy po okresie urodzenia dziecka będą w ramach tego programu 

przez okres 6 miesięcy będą mieli dofinansowaną nianie. ich udział będzie w tym 600 zł plus 

składki ZUS, natomiast pozostała kwota będzie dopłacona ze środków unijnych. Dodała, że 

zmieniają się przychody z racji tego że po zmianie wydatków, pewnych korektach w 

dochodowych, zmniejszają się przychody danego roku o kwotę 1 294 632, i tą kwotę 

zmniejszają na wolnych środkach. 

Radna Anna Dziuba-Marzec poprosiła o uzasadnienie rzeczy, które zostały przez Panią 

skarbnik przeczytane, a nie uzasadnione np. budowa hali, czy kortów tenisowych. 



Skarbnik Miasta Anna Podgórniak powiedziała, że uzewnętrznia swoją wiedzę w tym temacie. 

Dodała, że jeżeli chodzi o budowę hali w tym roku nie będzie ona realizowana w tej kwocie, 

ponieważ teraz był przetarg i nie wiadomo jak pójdzie jego rozstrzygnięcie. Dlatego 500000 

które jest na planie jest niemożliwe do zrealizowania, niecałe 10000 jest realizowane, a 

490000 przenoszą na kolejny rok. W zakresie kortów tenisowych około 175000 będzie 

wykonane, dlatego stąd jest zmniejszenie o 100000 zł. Podobna sytuacja jest z ulicą 

Częstochowską. Jeżeli chodzi o kanalizację sanitarną to z uzyskanej informacji z wydziału 

inwestycji wie, że wykonawca nie przerobi całej kwoty, częściowo przerobi wyfakturuje i urząd 

za to zapłaci. Natomiast 791000 ma zostać uregulowane w przyszłym roku. W zakresie 

projektu na przebudowę ulicy Granicznej na odcinku 3 Maja jest kwestia projektanta, który 

poinformował o błędzie inwestycji że w tym roku nie będzie ten projekt zrealizowany. W 

związku z tym jest przeniesienie tego zadania na kolejny rok, jak również budowa drogi 

zbiorczej od ulicy Częstochowskiej w Wieluniu do ulicy Opolskiej w Gaszenie nie będzie 

zrealizowane. Będzie to przeniesione na 2023 rok. 

Przewodniczący Komisji Mariusz Owczarek zapytał, czy ktoś z radnych chce zabrać głos w 

dyskusji? Nikt się nie zgłosił. Zarządził głosowanie: kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem 

projektu uchwały w ww. sprawie, kto jest przeciw, kto się wstrzymał?  

W głosowaniu udział wzięło 6 radnych. Komisja (przy 1 głosie za, 5 wstrzymujących się) 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w ww. sprawie. (zał. nr 4). 

Więcej uwag nie stwierdzono. 

Punkt 4 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy Wieluń w 2022 roku. (zał. 

nr 5). 

Przewodniczący Komisji Mariusz Owczarek zapytał, czy ktoś chciałby zabrać głos w tym 

punkcie? 

Radna Anna Dziuba-Marzec poprosiła o uzasadnienie zmian w budżecie. 

Skarbnik Miasta Anna Podgórniak powiedziała, że jeśli chodzi o uzasadnienie, które zostało 

zamieszczone pod tekstem uchwały jest ono dość wyczerpujące. Dodała, że ono jest 

prawdziwe i zgodne z rzeczywistością. Dochody, które były planowane ze strefy płatnego 

parkowania będą wyższe o 130 000, stąd jest zwiększenie w tym paragrafie. Analizując 

wykonanie budżetu w miesiącach poprzednich planują, że dochody z najmu będą większe o 

66 000 to jest znaczna korekta w dochodach na dochodach majątkowych. Dodała, że jeżeli 

chodzi o dochody zbycia praw własności odbył się przetarg na sprzedaż nieruchomości, 

umowa wpływ tych dochodów będzie w styczniu 2023 roku. Uwzględniając, że ten dochód nie 

będzie wykonany natomiast inne dochody związane z tym paragrafem będą wykonane. 

Szacują, że w tym paragrafie należy skorygować w dół o kwotę 3 256 000. Dodała, że istotną 

pozycją po stronie dochodach jak i wydatkach jest wprowadzenie dochodów z tytułu 



sprzedaży węgla. Szacują 500 t, że będzie prawdopodobnie sprzedane po kwocie 2000 zł. 

Zatem w dochodach zwiększają o milion w wydatkach będzie miało to dokładne takie samo 

przełożenie o milion złotych, gdzie będą wydatki zarówno na zakup opału jak również wydatki 

związane z obsługą tego zadania. Planowane jest również zwiększenie odsetek od wszystkich 

rachunków bankowych czyli łącznie o kwotę 393 150 zł. Zmniejszenie dochodów z tytułu 

podatku płaconego w formie karty podatkowej jeżeli chodzi o ten podatek otrzymują te 

pieniądze z Ministerstwa Finansów przekazywane jest to na konto urzędu i widzą, że 

prawdopodobnie 10000 nie będzie wykonane. Zwiększenie wpływu z tytułu podatku od umów 

cywilnoprawnych o kwotę 363 505,70. Po analizie dotychczasowego wykonania ten dochód 

został zwiększony. Jak również zwiększony dochód z tytułu podatków od środków 

transportowych odpłaty 150 000. Dodała, że otrzymali informację o zwiększeniu subwencji 

oświatowej o kwotę 107 093 zł i tą kwotę wprowadzono do budżetu. Dodatkowo z wyjaśnień 

ministerialnych odnośnie środków z rządowego Funduszu Pomocy Ukrainie jest interpretacja 

że odsetki narosłe z tych środków mogą być wykorzystywane przez samorząd na konkretne 

zadania, na które zostały te środki przeznaczone. W tej uchwale planują, że wartość tych 

odsetek będzie wynosiła około 20 000 tą kwotą odsetek wprowadzają i wprowadzają 

zwiększenie na wydatkach oświatowych związanych z realizacją zadań w szkołach gdzie doszli 

uczniowie pochodzący z Ukrainy o kwotę 20000 zł. Dodatkowo zwiększają dochody z tytułu 

wpłat z innych gmin za przedszkolaków w oddziałach przedszkolnych bądź przedszkolach 

prowadzonych przez gminę Wieluń jest to kwota około 351 000. Ta kwota wynika z tego że 

jest już jedno obciążenie na około 175000 za pierwsze półrocze jest to planowana, ponieważ 

jak wiadomo zdarza się że między placówkami oświatowymi dzieci przenoszą się. Również 

zmienia się koszt ponieważ jest to obliczany koszt na podstawie planów w danym momencie. 

Zwiększono wartość środków dochodów z tytułu funduszu pomocy Ukrainie, są to środki dla 

MGOPSu jak również dla mieszkańców Gminy Wieluń którzy przyjęli pod swój dach obywateli 

Ukrainy. Dodała, że na podstawie wniosku z MGOPSu jak i z wydziału realizującego w urzędzie 

miejskim świadczenia na rzecz osób w MGOPSie dodatek węglowy, natomiast w urzędzie dla 

osób którzy zgłosili się po dodatek z tytułu innych źródeł ogrzewania na podstawie 

zawnioskowanego przez Wydział i MGOPS zapotrzebowania na kolejny miesiąc na te wydatki 

wprowadzają do budżetu kwotę 1 313 452 zł. Zaznaczyła, że zgodnie z nowymi wytycznymi 

pieniądze na dodatek węglowy i inne źródła ciepła zmieniły klasyfikację z 852 95 na 853 95 

stąd są zmiany w załączniku numer 1 iż zdjęto kwotę ponad milion złotych, potem 

wprowadzono kwotę. Nie ściągają tych pieniędzy jest to tylko zmiana na klasyfikacji. 

Powiedziała, że łączna szacowana wartość odsetek od zaległości, zwiększenie do planu jest to 

kwota prawie 49 000. Wprowadzono również dochody w kwocie 700 000 za dzierżawę 

urządzeń wodno-kanalizacyjnych. Dodała, że jest to nowość. Zgodnie z wytycznymi 

Ministerstwa Finansów w zakresie rozliczania podatku VAT trzeba dokonać pewnej korekty na 

wielkości czynszu jakie przedsiębiorstwo kanalizacyjne wpłaca do Urzędu Miejskiego. W 

związku z tym kwota 700 000 jest to korekta 5 lat wstecz którą zamierzają taką fakturą obciążyć 

Przedsiębiorstwo Komunalne. Stąd wprowadzenie dochodów z tytułu wpłaty 

Przedsiębiorstwa Komunalnego na kwotę 700 000. Dochody z tytułu kosztów upomnienia 



zwiększają o kwotę ponad 33 000. Są również drobne zmiany tj. np. wpływy z tytułu opłat za 

koncesje licencje 168 zł. Jeżeli chodzi o wydatki jak wcześniej powiedziała, po stronie 

dochodów zaprowadzone zostało 1 000 000 z tytułu dochodów ze sprzedaży węgla, taka 

kwota również została wprowadzona po stronie wydatków. Po wniosku z ZOPOWu 

zmniejszono wydatki oświatowe, które w tym roku nie będą zrealizowane o 1 035 000. Dodała, 

że wprowadzają wydatki z Funduszu Pomocy Ukrainie kwota 185 736, dodatki węglowe i na 

inne źródła energii analogicznie tak jak w dochodach. Zmiana wydatków między rozdziałami 

w funduszach sołeckich. Fundusze sołeckie zmieniały te wnioski między innymi jest utworzenie 

stawu na działce gminnej 678/4 rada sołecka w Kurowie. Z jednej strony zwiększono z 

pieniędzy gminnych kwotę 260 zł. Natomiast kwota 8,5 tysiąca która była zabezpieczona w 

środkach danego sołectwa zmieniła klasyfikację i z wydatków bieżących zmieniono na wydatki 

majątkowe jest to odtworzenie stawu. Zarząd osiedla zmienia wydatki to są wydatki zamiast 

pikniku na osiedlu decyzją zarządu osiedla numer 2 będą zakupione kosze uliczne stąd zmiana 

funduszu sołeckiego Borowiec zamiast zakupu materiałów budowlanych będzie zakup kosiarki 

akcesoriów do podkaszarki paliwa i namiotu- 2 sztuki. Odnośnie wydatków majątkowych 

powiedziała, że ulica Częstochowska w Wieluniu do ulicy Opolskiej była omawiana już przy 

wieloletniej prognozie finansowej również hala. Wprowadzono jest dodatkowe zadanie zakup 

serwera wraz z oprogramowaniem dla MGOPSu 17000. Ten zakup będzie zrealizowany ze 

środków pochodzących na obsługę zadania wypłata dodatku węglowego. W związku z tym, że 

wystawią fakturę dla Przedsiębiorstwa Komunalnego w wysokości 700 000 za urządzenia 

wodno-kanalizacyjnych. Planowane jest wniesienie wkładu i objęcie udziałów w 

przedsiębiorstwie komunalnych o tożsamej wartości 700000 zł. Wszystkie te zmiany w 

zakresie dochodów i wydatków przekładają się na zmniejszenie przychodów. Zmniejszają 

przychody z wolnych środków o kwotę 1 294 632 zł w załączniku dotacje zmieniona jest 

dotacja do jednostek oświatowych czyli do stowarzyszeń które prowadzą placówki oświatowo 

kwotę 3000 zł jest to zmniejszenie po stronie wydatków bieżących oświatowych a 

przeniesienie na dotacje przychody rozchody zgodnie z załącznikiem numer 5 środki z 

funduszu pomocy 40 zł na osobę plus wydatki MGOPSu jak również odsetki od funduszu 

pomocy na zadania oświatowe. Załącznik przeciwdziałanie COVID 19 jest to załącznik 

ponieważ środki na dodatki węglowe i inne źródła energii są środkami z covidu 19 zatem 

zmiana na tych pozycjach powoduje uaktualnienie konieczność uaktualnienia tego załącznika 

jak również zmiana klasyfikacji budżetowej. W zakresie gospodarki odpadami komunalnymi 

zmieniany jest paragraf dochodów z tytułu odsetek za niezapłacone opłaty za odbiór odpadów 

komunalnych. 

Przewodniczący Komisji Mariusz Owczarek zapytał co jest przyczyną że transakcja  będzie 

zrealizowana w styczniu a nie w tym roku jeśli chodzi o sprzedaż działki? 

Burmistrz Wielunia Paweł Okrasa powiedział, że po rozstrzygnięciu przetargu na sprzedaż 

terenów po Cukrowni wyznaczyli na 28 października termin aktu otrzymali wniosek z Wieltonu 

o to, żeby wyznaczyć termin, aktu na styczeń z racji tego co w tej chwili się dzieje z energią. 



Wielton poprosił, żeby akt został przesunięty na styczeń. Nowy termin aktu został przesunięty 

na 24 stycznia 2023 roku. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Piotr Radowski zadał trzy pytania: 

1) czy jeżeli chodzi o gospodarkę nieruchomościami to wszystko jest zgodne z przepisami 

prawa między innymi zapisami Ustawy o gospodarce nieruchomościami i ze 

specyfikacją oraz ogłoszonym przetargiem na zbycie tej nieruchomości? 

2) Z jakiego tytułu ZOPOW zmniejszył wydatki oświatowe o kwotę 1 035 000 zł? 

3) Dlaczego do budżetu zostało wprowadzone 700 000, które gmina ma udziałów w 

Przedsiębiorstwie Komunalnym? 

Radny Robert Kaja zapytał kiedy zakończyła się kontrola w Przedsiębiorstwie Komunalnym? 

Kiedy Burmistrz powziął informację o sytuacji jaka na miejsce w  Przedsiębiorstwie 

Komunalnym? 

Naczelnik NPP Michał Janik jeśli chodzi z punktu widzenia prawnego ustawy o gospodarce 

nieruchomościami wyznaczenie terminu w odległym czasie nie narusza ustawy. Rzecznik 

dyscypliny finansów publicznych nie stwierdził naruszeń w tym zakresie również kontrola 

Regionalnej Izby Obrachunkowej nie stwierdziła naruszeń terminu maksymalnego w zakresie 

podpisania umowy notarialnej. Dodał, że ustawa nie zobowiązuje urzędu tylko do dokonania 

czynności formalnych po zakończeniu procedury przetargowej związanej z informacją o 

przetargu i zawiadomieniem potencjalnego nabywcy o terminie aktu notarialnego.  

Skarbnik Miasta Anna Podgórniak powiedziała, że jeśli chodzi o zmianę w wydatkach 

oświatowych zmiany wskazaną przez ZOPOW zmniejszenie na wydatkach w Żłobku jest to 

430000, 200190 jest to zmniejszenie związane ze specjalną organizacją nauki są tylko wydatki 

na dzieci które posiadają orzeczenia. Tu jest zmniejszenie o 190000 zł. Na przewozach i 

dowozach dzieci do szkół jest to korekta 20 tys. 90 tys. zabezpieczone na pomocach 

naukowych. Pozostałe zmiany to usługi pozostałe i remonty 5000 w szkołach i przedszkolu to 

kwota zmniejszenia o 120 000 w wydatkach z tytułu obsługi. 15 000 na zmniejszeniu wydatków 

z tytułu zakupu materiałów i wyposażenia. Co do przedsiębiorstwa komunalnego powiedziała, 

że kwota 700000 nie wynika z kontroli jest to wynik wyliczeń inwestycji w latach ubiegłych nie 

ma informacji żeby jakaś zewnętrzna kontrola się tym tematem zajęła. Dodała, że wystąpili o 

interpretację indywidualną w kierunku liczenia czynszu opartego na obniżonej stawce 

amortyzacji urządzeń które przyjęło Przedsiębiorstwo Komunalne. Dodała, że z takiej 

przyczyny urosło ta kwota.  

Radny Robert Kaja zapytał naczelnika Michała Janika odnośnie pytania które wcześniej zadał 

Przewodniczący Rady Miejskiej P. Radowski po stronie dochodów zmniejszenie dochodów ze 

zbycia prawa własności o kwotę  3 260 000. Co w sytuacji, gdy rada nie przyjmie tej zmiany nie 

będzie tutaj tej korekty czyli zmniejszenia dochodów? 

Burmistrz Wielunia Paweł Okrasa odpowiedział, że dochód nie będzie w tym paragrafie 

wykonany. 



Radny Robert Kaja z czym to się wiąże? 

Burmistrz Wielunia Paweł Okrasa niewykonanie dochodu w roku 2022. Ten sam dochód 

będzie zaksięgowany na koncie gminy w roku 2023. 

Radna Anna Dziuba-Marzec poprosiła o udostępnienie korespondencji z firmą Wielton w tym 

temacie. Zapytała kiedy zostanie zrealizowany wniosek o rozliczenie Cukrowni? 

Burmistrz Wielunia Paweł Okrasa odpowiedział, że korespondencja z Wieltonem będzie 

państwu dzisiaj na koniec dnia bądź jutro z samego rana dosłana radnym. Jeżeli chodzi o 

Cukrownie powiedział, że dokument był przez niego podpisywany. Dodał, że powinien dzisiaj 

trafić do biura rady. Dzisiaj mailem zostanie dostarczony do radnych. 

Radna Anna Dziuba-Marzec zapytała  ile gminę kosztuje przesunięcie takiego aktu na styczeń? 

Dodała, że chodzi o wszystkie utracone z tego tytułu dochody. 

Burmistrz Wielunia Paweł Okrasa gminę kosztuje to kwotę 3 500 000 przesunięta o 3 

miesiące. Około 52 000 zł z tytułu odsetek jeżeli te pieniądze były by wpłacane 24 stycznia. 

Radna Anna Dziuba-Marzec zapytała co jeszcze z tego można uzyskać np. podatek od 

nieruchomości? 

Radny Rady Miejskiej Tomasz Akulicz zapytał, czy dobrze rozumiał, to co mówił Pan Burmistrz, 

czyli, to co przedstawił, żeby wpłacili pieniądze na konto i policzyli odsetki które z tego tytułu 

mogliby uzyskać? 

Burmistrz Wielunia Paweł Okrasa Tak. 

Radny Rady Miejskiej Tomasz Akulicz zapytał, czy gdyby te pieniądze przeznaczyli na spłatę 

kredytu najwyżej oprocentowanego w tej chwili jest w gminie to ile by zaoszczędzili przez te 3 

miesiące? 

Burmistrz Wielunia Paweł Okrasa gmina na rok 2022 kredyty które miała spłacić zostały 

spłacone w pierwszym półroczu mniej więcej koło czerwca, lipca, kwoty które były na ten rok 

i te, które były najdroższe zostały spłacone i na ten rok już żadnych spłat terminowych 

kredytów gmina nie ma. Co do podatku od nieruchomości powiedział, że tą nieruchomość 

musiałby sprawdzić jakie są tam kwoty podatków. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Piotr Radowski zapytał, czy umowy, które są zawarte przez 

gminę w przypadku, że gmina posiada wolne środki, czy gmina ma możliwość nadpłacenia 

najdroższych kredytów? 

Burmistrz Wielunia Paweł Okrasa odpowiedział, że w każdej umowie kredytowej którą się 

zawiera zawsze istnieje możliwość, żeby dokonywać pewnych odstępstw od zawartych umów, 

czyli można nadpłacić kapitał, zawiesić spłatę kapitału. 



Radny Rady Miejskiej Tomasz Akulicz zapytał, Burmistrza czy uważa, że, gdyby rada 

dowiedziała się od niego na sesji, że jest wniosek firmy Wielton w wspomnianej wcześniej 

sprawie to wówczas, rada by nie wyraziła na to zgody. 

Radna Anna Dziuba-Marzec zapytała, co ze zwiększeniem budżetów zarządów osiedli? 

Burmistrz Wielunia Paweł Okrasa odpowiedział radnemu T. Akuliczowi, że to rada swoje 

zdanie w zakresie przesunięcia tego terminu płatności dla Wieltonu wyrazi w głosowaniu. 

Radnej Annie Dziubie-Marzec odpowiedział, że radni mogą w uchwale budżetowej wyrazić 

swoją wolę i przekazać jeszcze więcej środków do zarządów osiedli. 

Przewodniczący Komisji Mariusz Owczarek zapytał czy ktoś chciałby zabrać głos w tym 

punkcie? Nikt się nie zgłosił. Zarządził głosowanie. Kto jest za zaopiniowaniem projektu 

uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy Wieluń w 2022 roku? Kto jest przeciw, kto się 

wstrzymał?  

Komisja (przy 2 głosach za, 2 głosach przeciw i 2 głosach wstrzymujących się) nie wydała opinii 

w ww. sprawie. (zał. nr 6). 

Więcej uwag nie stwierdzono. 

Punkt 5 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta przyjmowanej 

jako podstawa obliczenia podatku rolnego na 2023 rok. (zał. nr 7). 

Przewodniczący Komisji Mariusz Owczarek zapytał czy ktoś ma jakieś pytania w tym punkcie? 

Przewodniczący Rady Miejskiej Piotr Radowski zapytał, czy podwyżka w tym roku jest 

zasadna, biorąc pod uwagę trudną sytuację w jakiej znajdują się obecnie rolnicy? 

Burmistrz Wielunia Paweł Okrasa odpowiedział, że obniżka ta jest porównywalna z obniżką z 

roku ubiegłego. Dodał, że ma świadomość, iż inflacja dotyka wszystkich, ale ona dotyka tak 

samo obywateli jak i samorządy. Jeżeli gmina chce realizować inwestycje musi podnosić 

podatki lokalne, w tym podatek rolny.  

Przewodniczący Komisji Mariusz Owczarek zapytał, czy ktoś z radnych chce zabrać głos w 

dyskusji? Nikt się nie zgłosił. Zarządził głosowanie: kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem 

projektu uchwały w ww. sprawie, kto jest przeciw, kto się wstrzymał?  

W głosowaniu udział wzięło 6 radnych. Komisja (przy 2 głosach za, 1 głosie przeciw, 2 głosach 

wstrzymujących się) pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w ww. sprawie. (zał. nr 8). 

Więcej uwag nie stwierdzono. 

Punkt 6 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków 

transportowych. (zał. nr 9). 



Przewodniczący Komisji Mariusz Owczarek zapytał czy ktoś ma jakieś pytania? Nikt się nie 

zgłosił. Zarządził głosowanie, kto jest za zaopiniowaniem uchwały w ww. sprawie, kto jest 

przeciw, kto się wstrzymał? 

W głosowaniu udział wzięło 6 radnych. Komisja (przy 4 głosach za, 2 głosach wstrzymujących 

się) pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w ww. sprawie. (zał. nr10). 

Więcej uwag nie stwierdzono. 

Punkt 7 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 

nieruchomości (zał. nr 11 ). 

Przewodniczący Komisji Mariusz Owczarek zapytał kto ma jakieś pytania w tym punkcie? 

Radna Anna Dziuba-Marzec zapytała dlaczego procentowo najwięcej dostanie się zwykłym 

mieszkańcom? 

Burmistrz Wielnia Paweł Okrasa powiedział, że np., gdy o 10 groszy o 10 groszy od metra, 

czyli jeżeli ktoś ma dom o powierzchni 100 m² jego wzrost podatku od nieruchomości będzie 

kosztował 7 zł rocznie. Procentowo to jest to jest więcej niż w przypadku działalności 

gospodarczej. 

Radna Anna Dziuba-Marzec powiedziała, że podatku od nieruchomości od gruntu dla 

mieszkańca w ciągu ostatnich 2 lat to jest 227%. 

Burmistrz Wielenia Paweł Okrasa powiedział, że jest tego świadomy, dodał, że od roku 2014 

to są pierwsze podatku, które robią. 

Przewodniczący Komisji Mariusz Owczarek zapytał, czy ktoś ma jeszcze jakieś pytania w tym 

punkcie? Nikt się nie zgłosił. Zarządził głosownie Kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem 

uchwały w ww. sprawie, kto jest przeciw, kto się wstrzymał? 

W głosowaniu udział wzięło 6 radnych. Komisja (przy 2 głosach za, 4 głosach przeciw) 

negatywnie zaopiniowała projekt uchwały w ww. sprawie. (zał. nr 12). 

Więcej uwag nie stwierdzono. 

Punkt 8 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia stawki za 1 km przebiegu pojazdu gminy 

Wieluń będącego podstawą wyliczenia kwoty zwrotu rodzicom kosztów przewozu dzieci 

młodzieży i uczniów do szkół i przedszkoli. (zał. nr 13). 

Przewodniczący Komisji Mariusz Owczarek zapytał, czy ktoś chciał zabrać głos w tym punkcie? 

Nikt się nie zgłosił. Zarządził głosowanie. Kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem projektu 

uchwały  w ww. sprawie, kto jest przeciw, kto się wstrzymał? 



W głosowaniu udział wzięło 6 radnych. Komisja (przy 6 głosach za) pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały w ww. sprawie. (zał. nr 14). 

Więcej uwag nie stwierdzono. 

Punkt 9 

Komunikaty informacje i oświadczenia radnych.  

Radny Robert Kaja poprosił o przygotowanie analizy wydatków z programu przeciwdziałania 

alkoholizmowi na zadania pod nazwą działania informacyjno-edukacyjne, kampanie 

edukacyjne, organizacja imprez profilaktycznych. Poprosił Komisję o przegłosowanie. 

Przewodniczący Komisji Mariusz Owczarek zarządził głosowanie wniosku Radnego Roberta 

Kai. Kto jest za, kto jest przeciw, kto się wstrzymał? 

W głosowaniu udział wzięło 6 radnych. Komisja (przy 6 głosach za) przyjęła wniosek w ww. 

sprawie. (zał. nr 15). 

Więcej uwag nie stwierdzono. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Piotr Radowski zapytał na jakie, konkretne działania 

planowane jest wydanie 166 000zł w Programie Przeciwdziałania Alkoholizmowi?  

Przewodniczący Komisji Mariusz Owczarek zarządził głosowanie wniosku Przewodniczącego 

rady Miejskiej Piotra Radowskiego. Kto jest za, kto jest przeciw, kto się wstrzymał? 

W głosowaniu udział wzięło 6 radnych. Komisja (przy 6 głosach za) przyjęła wniosek w ww. 

sprawie. (zał. nr 16). 

Wyjaśnienia do ww. wniosków stanowią (zał. nr 17). 

Radny rady Miejskiej Tomasz Akulicz zapytał, czy wiadomo coś na temat przekazania 

poszczególnym jednostkom ochotniczych straży pożarnych środków na zapotrzebowanie, aby 

aktywizować młodzieżowe drużyny pożarnicze. Prosił, by ta informacja została przygotowana 

na sesję.  

Więcej uwag nie stwierdzono. 

 

Punkt 10 

Zakończenie obrad. 

Przewodniczący Komsji Mariusz Owczarek dokonał zamknięcia posiedzenia Komisji 

Budżetowo-Gospodarczej. Pożegnał wszystkich obecnych na posiedzeniu. 

Więcej uwag nie stwierdzono. 

 

 



Na tym protokół zakończono i podpisano.   

 

              

    Przewodniczący Komisji 

 

        Mariusz Owczarek 
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